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ZÁPIS Z JEDNÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU LF UK V PLZNI 

12.12. 2024 | 15:00 | AZUROVÁ POSLUCHÁRNA 

 

Přítomní členové AS LFP: prof. MUDr. Jan Beneš, Ph.D., prof. MUDr. Milan Hora, Ph.D., prof. Ing. Jaroslav 

Hrabák, Ph.D., doc. MUDr. Karel Ježek, Ph.D., doc. MUDr. Aleš Kroužecký, Ph.D.,  prof. MUDr. Václav Liška, 

Ph.D., prof. MUDr. Hynek Mírka, Ph.D., prof. MUDr. Jiří Moláček, Ph.D., MUDr. Jan Netolický, Ph.D., prof. 

MUDr. Tomáš Reischig, Ph.D., doc. MUDr. Jitka Švíglerová, Ph.D., prof. MUDr. Mgr. Zbyněk Tonar, Ph.D.,  prof. 

MUDr. Samuel Vokurka, Ph.D., Petra Janoušová, Karel Mikulčák, Přemysl Pidrman, Dominik Smejkal, 

Špilarová Simona, MUDr. Lucie Züglerová 

Omluvení členové AS LFP: MUDr. Jan Barcal, Ph.D., prof. MUDr. Jitka Mlíková Seidlerová, Ph.D., doc. MUDr. 

Tomáš Skalický, Ph.D., Jaroslav Beneš, Marios Kaloutsis, 

Hosté: Adam Zdráhal, prof. MUDr. Milan Štengl, Ph.D., Ing. Lenka Křikavová, doc. MUDr. et MUDr. Lukáš 

Hauer, Ph.D., Paul Lafogiannis, doc. Ing. Václav Babuška, Ph.D. 

PROGRAM:  

1. Úvod, schválení programu zasedání, kontrola a schválení zápisu z minulého zasedání – doc. MUDr. 

Aleš Kroužecký, Ph.D. 

2. Nový Volební řád Akademického senátu Lékařské fakulty v Plzni Univerzity Karlovy – Karel 

Mikulčák, Mgr. Adam Šoukal 

3. Informace o výsledku a průběhu voleb do AS UK – doc. MUDr. Aleš Kroužecký, Ph.D. 

4. Zprávy z AS UK – doc. MUDr. Karel Ježek, Ph.D. 

5. Zpráva z prvního setkání Studijní komise LFP – Simona Špilarová, doc. MUDr. Aleš Kroužecký, Ph.D. 

6. Novinky z Paedagogium.cz – prof. Mgr. Zbyněk Tonar, Ph.D. 

7. Předvánoční poděkování senátorům za jejich činnost v AS LFP v roce 2024– doc. MUDr. Aleš 

Kroužecký, Ph.D. 

 

1. Úvod, schválení programu zasedání, kontrola a schválení zápisu z minulého zasedání – doc. 

MUDr. Aleš Kroužecký, Ph.D. 

 
Předseda AS LFP doc. Kroužecký přivítal účastníky zasedání a vyzval je k odsouhlasení programu 

zasedání a schválení zápisu ze zasedání minulého.  

 

Usnesení: AS LFP UK schvaluje program zasedání.  

(přítomných členů AS: 19) 

Akademický senát 

UKLFP/106085/2025  
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Hlasování: pro 19, proti 0, zdržel se 0  

 

Usnesení: AS LFP UK schvaluje zápis ze zasedání AS LFP UK konaného dne 14. 11. 2024. 

(přítomných členů AS: 19) 

Hlasování: pro 19, proti 0, zdržel se 0  

 
2. Nový Volební řád Akademického senátu Lékařské fakulty v Plzni Univerzity Karlovy – Karel 

Mikulčák, Mgr. Adam Šoukal 

Člen studentské komory AS LFP a předseda legislativní komise AS LFP Karel Mikulčák vysvětluje, 
že cílem nového řádu je doplnit a upravit dosavadní znění Volebního řádu z roku 2017, na základě 
novelizace Volebního řádu Akademického senátu Univerzity Karlovy, který je účinný od 3. 7. 2024.  
Nový řád doplňuje a rozšiřuje některá dosavadní ustanovení a konkretizuje jednotlivá ustanovení 
spojená s řádnými i doplňovacími volbami. Podrobněji popisuje procesy přípravy i průběhu při 
konání listinných i elektronických voleb, které bylo potřeba zpřesnit. Novela také nově podrobněji 
definuje ustavení volební komise a jejích náhradníků. Dále novela zahrnuje změnu počtu členů 
senátu volených z řad studentů, zvyšuje jej o jeden a zavádí periodickou obměnu třetiny členů 
Studentské komory každý rok. V této souvislosti se vkládá nový článek 22 Mimořádné volby. Na 
základě konzultace s Legislativní komisí AS UK bylo přistoupeno ke zpracování předpisu jako 
nového řádu a nikoliv novely. V této souvislosti byl řád strukturován do jednotlivých částí.  

 
 

Usnesení: AS LFP UK schvaluje návrh nového Volebního řádu Akademického senátu 

Lékařské fakulty v Plzni Univerzity Karlovy.  

(přítomných členů AS: 19) 

Hlasování: pro 19, proti 0, zdržel se 0 

 

Předseda Akademického senátu doc. Aleš Kroužecký informuje senát o následujícím postupu - bude 

potřeba doplnit devátého studenta do AS LFP UK volbami.  

 

24. 1. 2025 by mělo dojít ke schválení nového VŘ AS LFP UK Akademickým senátem UK a tím tento 

vstoupí v platnost 

25.1. – 31.1. 2025 hlasování per rollam o termínu voleb 3.3. – 5.3. 2025 

1. 2. 2025 veřejné vyhlášení voleb 

3.3. – 5. 3. 2025 mimořádné volby 

 

 

3. Informace o výsledku a průběhu voleb do AS UK – doc. MUDr. Aleš Kroužecký, Ph.D. 

 

Docent Kroužecký informuje o průběhu elektronických voleb do Akademického senátu Univerzity 

Karlovy, které proběhly na půdě naší fakulty v termínu 18. - 20. listopadu 2024. Volby proběhly 

bez komplikací. Byli voleni dva zástupci z řad akademických pracovníků a dva zástupci z řad 

studentů. Za akademiky byli zvoleni doc. MUDr. Karel Ježek, Ph.D. a MUDr. Anna Malečková, Ph.D. 

Za studenty byli zvoleni Paul Lafogiannis, Adam Zdráhal a náhradníkem je Karel Mikulčák. Výše 

uvedení budou zastupovat zájmy naší fakulty v rámci celé univerzity. Nově zvolení studentští 

zástupci se senátu LFP krátce představili. 

 

Usnesení: AS LFP UK bere informace o výsledku a průběhu voleb do AS UK na vědomí. 
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4. Zprávy z AS UK – doc. MUDr. Karel Ježek, Ph.D. 

 

Docent Ježek od nyní vždy na našich zasedáních stručně přednese informace z posledního zasedání 

AS UK, které budou pro naši fakultu zásadního charakteru. 

 

Byla schválena novela vysokoškolského zákona, dle které byl stanoven minimální zaručený příjem 

studentů doktorských programů (1,2násobek min. mzdy). Doc. Ježek vysvětluje, jak se tato 

skutečnost promítne do hospodaření fakult. Půjde o to, že novela definuje minimální výši 

zaručeného příjmu, nejedná se tedy o minimální výši stipendia, jak bylo původně komunikováno. 

Tedy do tohoto minimálního příjmu se započítává nejen stipendium, ale též příjmy z úvazků a 

projektů. Snaha některých zákonodárců o snížení pravomocí akademických senátů (kterou 

v poslední době zmiňovala média) se do podoby nového VŠ zákona nakonec nepromítla.  

 

Vzniká nový ukazatel R pro rozpočty univerzit v krajích, které jsou „podedukované“ - (tedy krajů, 

kde je relativně méně VŠ) – týká se to Libereckého, Ústeckého a Plzeňského kraje. Teoreticky by 

nám to mohlo přinést více peněz. Nicméně problémem je skutečnost, že jsme součástí UK, která se 

v takovém kraji nenachází (Praha). Možnou strategií by bylo, abychom si o tento příspěvek R 

požádali za naši fakultu sami – resp. by zřejmě tento náš požadavek měl být vůči MŠMT formulován 

naší univerzitou.  

 

Paní rektorka zmínila pokles zapsaných uchazečů na některé fakulty UK. U LFP to bylo o 12 % 

studentů méně.  V tomto kontextu se následně docent Babuška k tomuto úbytku vyjadřuje a říká, 

že na naší fakultě tím jde o normalizaci stavu. Jde totiž o meziroční pokles, v AR 23/24 byl naopak 

12% nárůst, aktuální 12% úbytek tedy situaci vrací do našeho standardu. Je si třeba též uvědomit, 

že během přijímacího řízení není nikdy do poslední chvíle jasné, kolik přijatých studentů skutečně 

nastoupí, což činí situaci hůře řiditelnou v rámci nastavení správné hranice výsledků přijímacích 

testů, nad kterou budou uchazeči přijati. Tajemnice fakulty Marie Klečková situaci potvrzuje.  

 

AS UK též nyní s určitými rozpaky sleduje výsledky a finanční náročnost CUIP (Charles University 

Innovations Prague, je dceřinou společností Univerzity Karlovy, založenou v roce 2018 za účelem 

efektivního přenosu vědeckých poznatků a technologií do praxe). Navíc je v poslední době živě 

projednáván případ předsedy CUIP Otomara Slámy. Po tragické střelbě na FF UK v prosinci 2023 

totiž O. Sláma vedl krizový štáb univerzity. Později vyšlo najevo, že jeho firma Crowd Safety získala 

zakázku na ostrahu budovy fakulty, což vyvolalo podezření ze střetu zájmů. V reakci na to O. Sláma 

rezignoval na pozici v kolegiu rektorky UK, ale zůstal předsedou správní rady CUIP. V důsledku 

těchto událostí Akademický senát UK schválil zahájení kontroly hospodaření univerzity, zaměřené 

na výdaje spojené s bezpečnostními opatřeními po tragédii na Filozofické fakultě. Výsledky této 

kontroly by měly být představeny v lednu 2025. 

   

Do univerzitních struktur by měla v roce 2025 zřejmě nastoupit Věra Jourová – bývalá 

eurokomisařka. Hledá se pro ni vhodná pozice, protože by bylo vhodné využít jejích zkušeností. 

Diskusi však vyvolává samotné ustanovení takové nové pozice, která by další nákladovou položkou 

fungování rektorátu (a tedy další nárůst tzv. předzávorky).   

 

Univerzita realizuje projekty staveb kampusu Albertov (Praha) a Mephared (HK). Nákladnost 

těchto projektů je veliká. Rozpočet na Albertov je přibližně 4 miliardy a na Mephared přibližně 7 

miliard. Otázkou, která není dosud definitivně vyřešená, je, do jaké míry se budou stavící fakulty na 

těchto rozpočtech samy podílet. Je též jisté, že částka, kterou se bude podílet UK (tedy nikoliv 
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fakulty), univerzitu velmi významně zatíží. Bude se jednat o cca 1 mld. Kč.  Je to jeden z důvodů, 

proč se jedná o konceptu univerzitní vnitro banky.  

 

V rámci tohoto bodu byla též otevřena debata o získávání zahraničních studentů - jak v rámci naší 

fakulty, tak celé univerzity, spolupráci a sdílení know-how.  

 

Usnesení: AS LFP UK bere zprávy z AS UK na vědomí. 

 

 

5. Zpráva z prvního setkání Studijní komise LFP – Simona Špilarová, doc. MUDr. Aleš 

Kroužecký, Ph.D. 

Komise se sešla 4. 12. 2024 ve složení: Švíglerová, Špilarová, Züglerová, Ježek, Netolický, Tonar, Kroužecký 

Předsedkyní byla zvolena Simona Špilarová. 

Komise se zabývala budoucí agendou SK AS LFP UK a jejím vymezením, způsobem dalšího skládání komise, 

aby bylo vyhověno Jednacímu řádu AS LFP UK a způsobem sdílení informací o dění v komisi pro její členy i 

nečleny. 

Na další setkání studijní komise budou přizváni ti nesenátoři, kteří projevili o členství zájem a senátoři se 

budou zabývat schvalováním jejich členství. Brzy bude stanoven termín příštího zasedání komise a bude 

zveřejněn.  

Usnesení: AS LFP UK bere informace o prvním setkání Studijní komise AS LFP UK na vědomí. 

 

6. Novinky z Paedagogium.cz – prof. Mgr. Zbyněk Tonar, Ph.D. 

Paedagogium je poradní orgán rektorky pro kultivaci studijního prostředí a kompetence VŠ vyučujících, ve 

kterém jsou zástupci všech 17 fakult UK. Prof. Tonar v rámci své prezentace poukazuje a upozorňuje na 

některé skutečnosti, které byly na Paedagogiu prezentovány.  Podrobná prezentace a podklady jsou 

k dispozici na senátním účtu MS Teams v podkladových materiálech. Byly například prezentovány postupy 

ze zahraničních univerzit, které mají s procesy zvyšování kvality výuky veliké a dlouhodobé zkušenosti, dále 

pak postupy při získávání mikrocertifikátů, různé postupy získávání hodnocení výuky a návratnosti těchto 

anket na různých fakultách, dále probírána agenda a analytika studijní úspěšnosti a neúspěšnosti.  V diskuzi 

k tomuto bodu byly probírány postupy ke zvyšování návratnosti ankety studentů (dle prorektora UK pro 

koncepci a kvalitu vzdělávání UK doc. Poláka by pro validní zhodnocení měla být návratnost min. 25 %). 

 Usnesení: AS LFP UK bere informace o novinkách z Paedagogium.cz na vědomí. 

 

7. Předvánoční poděkování senátorům za jejich činnost v AS LFP v roce 2024 

Předseda AS doc. Kroužecký poděkoval všem senátorkám a senátorům za jejich činnost v roce 2024.  

 

Kompletní audio záznam zasedání je k dispozici na senátním účtu MS Teams – složka Zápisy ze 

zasedání. 
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Zapsala: Mgr. Klára Branda 

Předseda AS: doc. MUDr. Aleš Kroužecký, Ph.D. 

Termín příštího zasedání AS: 6. 3. 2025 


